
PROTOKÓŁ Nr 13/19
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik

 w dniu 10 czerwca 2019 roku

Lista obecności członków komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Marcin Urbański  – Wójta Gminy Mielnik
2. Pan Marcin Jerzy Czerwiński  – zastępca Wójta
3. Pani Małgorzata Joanna Szymańska  – Skarbnik Gminy
4. Pan Piotr Wysocki  – Sekretarz Gminy
5. Pan Tadeusz Szeweluk  – dyrektor ZGK
6. Pan Michał Baranowski  – dyrektor GOKSiR
7. Pani Irena Wysocka  – dyrektor GBP
8. Pani Katarzyna Warszycka .– kierownik GOPS

Obradom Komisji przewodniczył pan Artur Gacki – Przewodniczący Rady Gminy

Porządek posiedzenia;

1. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem obrad  VIII  sesji  Rady  Gminy
Mielnik:
1) w sprawie zmian w w budżecie gminy na rok 2019.
2) debata nad raportem gminy – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy

wotum zaufania,
3) w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego  Gminnego  Ośrodka

Kultury, Sportu i Rekreacji i Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku za rok 2018,
4) w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Mielnik za rok 2018,
5) w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy,
6) w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  Gminnej  Strategii  Integracji  i  Rozwiązywania

Problemów Społecznych na lata 2012-2020,
7) w sprawie  wstępnego  miejsca  lokalizacji  nowych  przystanków  komunikacyjnych  na

terenie Gminy Mielnik,
8) w sprawie ustalenia przepisów porządkowych w publicznym transporcie zbiorowym w

Gminie Mielnik,
9) w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w

gminnych przewozach pasażerskich organizowanych przez Gminę Mielnik oraz sposobu
ustalenia wysokości opłaty dodatkowej i manipulacyjnej,

10) w  sprawie  uchwalenia  „Wieloletniego  programu  gospodarowania  mieszkaniowym
zasobem Gminy Mielnik na lata 2019-2023”,

11) w  sprawie  projektu  ustalenia  planu  sieci  publicznych  szkół  podstawowych
prowadzonych przez Gminę Mielnik oraz określenia granic obwodów publicznych szkół
podstawowych od dnia 1 września 2019 r,

12) o zmianie uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania diet sołtysom.
2. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Mielnik za rok 2018.
3. Przedstawienie  raportu  z  realizacji  zadań  określonych  w  Gminnej  Strategii  Integracji

 i Rozwiązywani Problemów Społecznych  na terenie Gminy Mielnik za 2018 rok.
4. Przygotowanie Gminy do sezonu turystycznego.
5. Ocena funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku.
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6. Informacja  Wójta  Gminy  o  pozyskiwaniu  funduszy  zewnętrznych  na  realizację
inwestycji w 2019 roku.

7. Repatriacja rodaków do kraju.
8. Informacje Skarbnika Gminy - kredyty, pożyczki, zadłużenie.
9. Sprawy bieżące.

Do punktu 1(1).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
rok 2019.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał, czy zakup usług transportowych dotyczy organizacji
transportu gminnego.

Pani Skarbnik odpowiedziała twierdząco.

Pan  Kazimierz  Tobota zauważył,  że  przeznaczamy  środki  na  rekultywację  wysypiska,  
a przecież wszystkie wysypiska były już wcześniej zrekultywowane.

Pan Wójt  poinformował, że w marcu br.otrzymalimy w tej sprawie decyzję z Regionalnej
Dyrekcji Ochrony Środowiska w Białymstoku.

1) Pan  Wójt  szerzej  zreferował  sprawę  organizacji  transportu  gminnego.  Koszt
organizacji wraz z dowozem dzieci do szkoły (pół roku) wyniesie 150 tys.zł. Mieści
się w tym dwa miesiące kursowania autobusów – lipiec i sierpień oraz dowóz dzieci
od września  i  jeden kurs  dziennie  do Siemiatycz.  Prowadzimy rozmowy z  Gminą
Nurzec  Stacja,  Siemiatycze  i  Miastem  Siemiatycze,  w  kwestii  finansowej  nie
osiągnęliśmy  porozumienia.  Z  Siemiatycz  do  stacji  Kolejowej  nie  ma  żadnego
połączenia,  Burmistrz  Siemiatycz  poinformował,  że  wcześniej  organizowany  był
transport, ale nie było zainteresowania. Burmistrz Siniakowicz obiecał partycypacje w
kosztach od września do października w wysokości 3 tys.zł.

Pan  Wójt  przedstawił  szczegółowo  kursowanie  autobusów  i  proponowane  ceny  biletów.
Autobusy skorelowane są z kursowaniem pociągów i odjazdem autobusu do Białegostoku.  
W sprawie kursowanie autobusów robiliśmy monitoring rynku.

Pan  radny  Leszek  Karbowski zapytał,  czy  kursowanie  autobusów  w  gminie  będzie
powiązane z programem rządowym.

Pan Wójt odpowiedział, ze jeszcze nie podpisano ustawy rządowej w tej sprawie, jeśli pojawi
się możliwość, będziemy ubiegali się o środki z programu rządowego. Dotacja rządowa ma
być do linii likwidowanych i nowo utworzonych.

Pan radny Leszek Karbowski stwierdził, że przewoźnik będzie miał gwarantowany dochód.

W głosowaniu 12 głosami za, przy 2 glosach sprzeciwu i 1 głosie wstrzymującym się,
radni  zaakceptowali  wydatkowanie  środków  budżetowych  na  organizacje  transportu
gminnego.
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2) Pan  Tomasz  Gorochowicz –  Kierownik  Referatu  Infrastruktury  i  promocji
poinformował,  że  po  kontroli  Regionalnej  Dyrekcji  Ochrony  Środowiska
otrzymaliśmy decyzje w sprawie rekultywacji składowiska śmieci w Mętnej do końca
października 2019 r.

Pani radna Alicja Sawczuk zapytała, czy wcześniej nie wykonano do końca tej rekultywacji
czy dowieziono nowe śmieci.

Pan Kierownik Gorochowicz odpowiedział, że śmieci są podrzucane na składowisko i trzeba
je zabezpieczyć poprzez przeoranie rowu i zagrodzenie siatką. Nie musimy wydać wszystkich
pieniędzy zabezpieczonych na ten cel w budżecie.

Pan  radny  Wiesław  Remesz poinformował  o  zalegającym  na  placu  przy  świetlicy  w
Homotach azbeście. Zapytał o możliwość jego odbioru.

Pan  Kierownik  Gorochowicz odpowiedział,  że  w  br.  azbest  nie  będzie  odbierany.  Jak
odbierano wcześniej, eternit ten miał być uprzątnięty ale tak się nie stało i odbiorca pominął
go. Na utylizację azbestu dostaliśmy tylko 5 tys.zł., gmina dołożyła do tego 24 tys.zł.

W  głosowaniu  12  głosami  za,  przy  3  głosach  sprzeciwu,  radni  zaakceptowali
wydatkowanie środków na rekultywację wysypiska w Mętnej.

3) Pani Skarbnik udzieliła wyjaśnień czego dotyczą wydatki zapisane jako zakup usług
pozostałych.

Komisje jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, zaakceptowały wydatki na ten cel.

4) Frezowanie lip – jednogłośnie za, przy obecności 15 radnych.

5) Pani radna Alicja Sawczuk  zwróciła uwagę na brak infrastruktury przy przeprawie
promowej.

Pan Wójt  przyznał jej rację. Stwierdził, że jest za zbudowaniem infrastruktury i jeszcze w
czerwcu zadbamy o to. Będzie również uczulał pracowników w tej sprawie.

Pan Przewodniczący Rady zwrócił uwagę aby zawiesić informację o kursowaniu promu w
Niemirowie.

Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  zaakceptowały  wydatki  na
utrzymanie promów w Mielniku i Niemirowie.

6) radni jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, zaakceptowali wydatki na wykonanie
ściezki  edukacyjnej  w  ramach  zadania  „Edukacja  przez  zabawę  czyli  nauka  
z wykorzystaniem ścieżki edukacyjno-przyrodniczej w Mielniku”.

7) pan radny Kazimierz Tobota poinformował, że jest przeciwny budowie oświetlenia
na parkingu przy kościele.
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Pan Wójt wyjaśnił,  że proboszcz prosił o ustawienie 2 lamp na parkingu. Podjęliśmy już
decyzje i zamówiliśmy 2 lampy, dokonamy również nasadzeń iglaków, kupiliśmy otoczaki.

Pan radny Kazimierz Tobota zarzucił, że wydając pieniądze nie zatrzymamy środków na
ulicę Białą.

Pan Wójt udzielił szczegółowych wyjaśnień na ten temat.

Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  zaakceptowały  wydatki  na
wykonanie  oświetlenia  i  nasadzeń  jako  kontynuację  zadania  pn.  „Budowa parkingu  przy
ul.Widokowej w Mielniku”.

8) Pan Wójt  poinformował, że obtaczarka jest nam potrzebna, ponieważ robimy dużo
ogrodzeń otoczakami. Opinie w sprawie jej zakupu są podzielone, stąd należy się nad
tym głębiej zastanowić.

Pan dyrektor ZGK stwierdził, że jest sceptyczny w sprawie tego zakupu.

Pan  Przewodniczący Rady poinformował,  że  Nadleśnictwo  w  Nurcu  nie  jest  w  stanie
zapewnić drewna dla producentów otoczaków.

Komisje 12 głosami przeciw, przy 3 wstrzymujących się, odrzuciły wydatki na zakup
obtaczarki.

Pan Wójt  zaproponował,  aby środki przeznaczone na obtaczarkę wydatkować na budowę
altany przy promie.

Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  opowiedziały  się  za  takim
rozwiązaniem.

9) Komisje jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, zaakceptowały wydatki na zakup
uslug  dotyczących  transmisji  obrad  rady  gminy,  prowizji  bankowych,  usług
pocztowych.

10) Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  zaakceptowały  wydatki  na
ubezpieczenie mienia.

11) Komisje jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, zaakceptowały wydatki na opłatę
przygotowawczą i wynagrodzenie od sukcesu dla firmy zewnętrznej za przygotowanie
projektu „Radosne maluchy w żłobku w gminie Mielnik”.

12) Pan  radny  Leszek  Karbowski  zapytał  z  czego  wynika  zwiększenie  środków  na
wynagrodzenia w GOPS.

Pani  kierownik GOPS wyjaśniła,  że  pracownicy przedstawili  dokumenty  potwierdzające
zwiększony staż pracy oraz związana z tym konieczność wypłaty nagrody jubileuszowej.
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Komisje  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  zaakceptowały  wydatki  na
wynagrodzenia osobowe i pochodne od wynagrodzeń w GOPS.

13) Komisje jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, zaakceptowały wydatki na różne
opłaty i składki (ubezpieczenie strażaków).

14) Komisje jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, zaakceptowali wydatki na wydatki
związane z realizacją  projektu „Rozwój uslug społecznych w Gminie Mielnik” tzw.
projekt Senior+.

Komisje jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały  w sprawie  zmian  w w budżecie  gminy na  rok  2019 wraz  ze  zmianą  dotyczącą
zakupu obtaczarki.

(w zał. na str............prot.).

Do punktu 1(2).

Pan  Wójt odniósł  się  krótko  do  przedstawionego  raportu  o  stanie  gminy.  Stwierdził,  że
najważniejsze w raporcie są wnioski i rekomendacje zapisane na stronach 43-45.

Pan radny Kazimierz Tobota zapytał co oznacza zapis o budowie reprezentacyjnej ulicy
Zamkowej.

Pan Wójt Gminy – chodzi o budowę ulicy Zamkowej do wysokości ulicy Białej wraz z całą
infrastrukturą  –  chodnikami,  oświetleniem itp.  Rekomendujemy  budowę  tej  ulicy,  dobrze
byłoby połączyć ją deptakiem z ulica Królewską.

Pani radna Alicja Sawczuk zapytała  o dotacje  na dziecko szkolne w podziale  na dzieci
zdrowe i niepełnosprawne. Stwierdziła, że nasza dopłata w wysokości 18 tys.zł. na dziecko
jest duża.

Pan  radny  Leszek  Karbowski –  raport  o  stanie  gminy  jest  instrumentem  nowym  w
samorządach  i  różne  gminy  różnie  to  robią.  Zdaniem  pana  radnego  mieszkaniec  gminy
powinien  w  raporcie  otrzymać  krótką  i  zwięzłą  informację  na  temat  gminy.  W
przedstawionym raporcie jest  za dużo danych o wynikach, powinno być zwięźle.  Brakuje
natomiast  informacji  o  uchwałach  rady  i  ich  realizacji.  Położenie  gminy  wymieniono  w
słabych i mocnych stronach, a zdaniem pana radnego jest mocną stroną. Dla przyjezdnych
mocną strona jest odległość od aglomeracji.
W przyszłym roku sporządzając raport będziemy mieli już doświadczenie i większą wiedzę.

Pan Marcin Czerwiński – zastępca Wójta
Zdaniem pana Wójta  położenie gminy jest  słabą stroną -  jesteśmy z dala  od teatru,  kina,
lekarzy specjalistów. Raport pisaliśmy sami, bo lepiej wiemy niż inni. Wzorowaliśmy się na
wytycznych Fundacji Batorego.
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Pan radny Kamil Zalewski zwrócił uwagę na brak melioracji w części gminy i słaby stan
dróg. W Tokarach brak jest oznakowania cerkwi i kościoła.

Pan  Przewodniczący  Rady zwrócił  uwagę  na  zapis  dotyczący  niskiego  stopnia
przedsiębiorczości w gminie oraz braku ścieżek rowerowych.

Pan Wójt Czerwiński stwierdził, że dowodem na niski stopień przedsiębiorczości w gminie
jest brak usług fryzjerskich, krawieckich czy brak sklepów. Mieszkańcy nie są zainteresowani
prowadzeniem takiej działalności.

Pan  radny  Jarosław  Selwestrowicz stwierdził,  że  należy  ujednolicić  opis  na  temat
zatrudnienia w poszczególnych jednostkach, bo teraz w raporcie jest to różnie przedstawione.
Pan  radny  zapytał  również  kto  koordynuje  współpracę  z  jednostkami  gminnymi  i  taka
informacja powinna znaleźć się w raporcie. Powinno to być transparentne.

Pan Wójt poinformował, że kosmetyczne uwagi zostaną wprowadzone do raportu, większe
rzeczy znajdą się w raporcie przyszłorocznym.

Pan Zdzisław Szarek stwierdził, że w przyszłym roku radni powinni się spotkać w sprawie
sporządzenia raportu i ustalić, co powinno znaleźć się w raporcie.

Komisje  rady  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania.

(w zał. na str............prot.).

Do punktu 1(3).

Pan radny Leszek Karbowski poprosił o szczegółowe rozpisanie zatrudnienia w GOKSiR,
bo jest ogólnikowo zapisane. Poprosił o szczegóły – opis musi być czytelny. Zapytał o stratę
w GOKSiR w wysokości 44 tys.zł. Wyjaśnił, że jest przez mieszkańców Mielnika pytany o
kwestie zatrudnienia.

Pan dyrektor GOKSiR stwierdził, że informacja nt. zatrudnienia przedstawiana była już dwa
razy, jeśli jest taka potrzeba, to przedstawi ją po raz kolejny. Jeśli chodzi o stratę, to jest to
tylko księgowa strata wynikająca z amortyzacji. 

Pani  dyrektor  GBP  poinformowała  że  w  Bibliotece  na  pełny  etat  pracuje  dyrektor  i
pracownik, na 1/2 etatu sprzątaczka, informatyk na 1/2 etatu i księgowa na 2/3 etatu. Z racji
tego, że Biblioteka jest w jednym budynku z GOKSiR, nie ma kosztów utrzymania budynku.
Stwierdziła, że ludziomn przychodzącym do Biblioteki może się wydawać, że nie ma tam nic
do  roboty,  co  nie  jest  prawdą.  Poinformowała  o  pozyskanych  dla  Biblioteki  środkach
zewnętrznych.
Pan radny Karbowski stwierdził, że wynagrodzenie w stosunku do przychodów czy dotacji
jest bardzo wysokie, grubo przekracza 50 %.

Pan dyrektor GOKSiR poinformował, że w latach 2010-2014 zwiększono zatrudnienie w
GOKSiR o 100 %. Pan dyrektor od 2015 roku ograniczył zatrudnienie  w instytucji o 4 osoby.



7

Obecnie  są  prowadzone  rozmowy  z  panem  Wójtem  w  kwestii  dalszego  ograniczenia
zatrudnienia, ale o szczegółach najpierw muszą się dowiedzieć sami zainteresowani.

Pani  radna  Alicja  Sawczuk stwierdziła,  że  nie  koniecznie  trzeba  zwalniać  ludzi,  raczej
racjonalnie wykorzystać istniejący potencjał.

Komisje  rady  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  rocznego sprawozdania  finansowego Gminnego
Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji i Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku za rok 2018,

(w zał. na str............prot.).

Do punktu 1(4).

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Mielnik za
rok 2018,

Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej  z dnia 31
maja 2019r. w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
Komisja pozytywnie oceniła sprawozdanie z działalności Wójta za 2018 rok i zawnioskowała
o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium.

(w zał. na str...............prot.)

Pani  Skarbnik  Gminy  odczytała  uchwałę  składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 4 czerwca 2019 roku w sprawie  wyrażenia opinii o
przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Mielnik wniosku o udzielenie Wójtowi
absolutorium za 2018 rok.

(w zał. na str...............prot.)

Pan radny Pan Leszek Karbowski  stwierdził, że procedura dotyczy poprzedniego Wójta.
Poprosił o wyjaśnienie w jakim dziale i rozdziale znajdują się kary za budowę przedszkola.
Wniósł uwagę do sprawozdań finansowych – w części opisowej jest ogólny opis działów bez
określenia czego dotyczą, Brak jest powiązania części tabelarycznej z opisową.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że karą finansową było zmniejszenie dofinansowania przedszkola.
Ta  kara  nie  była  wydatkiem,  wydatkiem  była  kara  za  użytkowanie  przedszkola  przed
wydaniem zgody na użytkowanie.

Komisje  rady  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Mielnik za rok 2018.

(w zał. na str............prot.).
Do punktu 1(5).

Komisje  rady  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

(w zał. na str............prot.).
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Do punktu 1(6).

Pani Kierownik GOPS przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie  wprowadzenia  zmian w
Gminnej Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2012-2020.

Komisje  rady  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  wprowadzenia  zmian  w  Gminnej  Strategii  Integracji  i
Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2012-2020.

(w zał. na str............prot.).

Do punktu 1(7).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wstępnego miejsca lokalizacji
nowych  przystanków  komunikacyjnych  na  terenie  Gminy  Mielnik.  Przystanek  zostanie
usytuowany   na  placu  przy  Zespole  Szkół  w  Mielniku.  Zostanie  tam  ustawiona  wiata
przystanku.

Pan  radny  Leszek  Karbowski zapytał  czy  takie  usytuowanie  przystanku  nie  będzie
kolidować z przepisami prawa.

Pan Sekretarz odpowiedział że nie będzie.

Komisje  rady  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  wstępnego  miejsca  lokalizacji  nowych  przystanków
komunikacyjnych na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.).

Do punktu 1(8).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  przepisów
porządkowych w publicznym transporcie zbiorowym w Gminie Mielnik,

Komisje  rady  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w sprawie  ustalenia  przepisów porządkowych  w publicznym transporcie
zbiorowym w Gminie Mielnik.

(w zał. na str............prot.).

Do punktu 1(9).

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  cen  za  usługi
przewozowe w publicznym transporcie  zbiorowym w gminnych przewozach pasażerskich
organizowanych przez Gminę Mielnik oraz sposobu ustalenia wysokości opłaty dodatkowej i
manipulacyjnej.

Pan Zastępca Wójta zgłosił propozycję wydzielenia stref w podziale na gminę i resztę. W I
strefie – gminie płacono by mniej, poza jej obszarem więcej.
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Komisje rady nie przychyliły się do tej propozycji.

Komisje rady jednogłośnie, w obecności 15 radych, pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym
w gminnych przewozach pasażerskich organizowanych przez Gminę Mielnik oraz sposobu
ustalenia wysokości opłaty dodatkowej i manipulacyjnej.

(w zał. na str............prot.).

Do punktu 1(10).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Mielnik na lata 2019-2023”.

Pan radny  Kazimierz  Tobota stwierdził,  że  czynsz  za  mieszkania  komunalne  powinien
pokrywać koszty utrzymania lokali ponoszone przez gminę.

Komisje  rady  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Wieloletniego  programu  gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Mielnik na lata 2019-2023”.

(w zał. na str............prot.).

Do punktu 1(11).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie projektu ustalenia planu sieci
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Mielnik oraz określenia granic
obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 r.

Komisje  rady  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie projektu ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych
prowadzonych  przez  Gminę  Mielnik  oraz  określenia  granic  obwodów  publicznych  szkół
podstawowych od dnia 1 września 2019 r.

(w zał. na str............prot.).
Do punktu 1(12).

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia
zasad przyznawania diet sołtysom.

Komisje  rady  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania diet sołtysom.

(w zał. na str............prot.).

Do punktu 2.

Pani Kierownik GOPS przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej Gminy Mielnik za
rok 2018.

(w zał. na str............prot.).
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Do punktu 3.

Pani  Kierownik  GOPS przedstawiła  raport  z  realizacji  zadań  określonych  w  Gminnej
Strategii Integracji i i Rozwiązywani Problemów Społecznych  na terenie Gminy Mielnik za
2018 rok.

Komisje  rady  przyjęły  do  wiadomości   raport  z  realizacji  zadań  określonych  w
Gminnej Strategii Integracji i i  Rozwiązywani Problemów Społecznych  na terenie Gminy
Mielnik za 2018 rok

(w zał. na str............prot.).

Do punktu 4.

Pan  dyrektor  GOKSiR przedstawił  informację  o  przygotowaniu  Gminy  do  sezonu
turystycznego.
Zaproponował rezygnację z organizowania „Dni Mielnika”, które w tym roku mają kosztować
100 tys.zł.  i  pójście  w kierunku rozwoju  „Nocy  kabaretowej”.   Stwierdził,  że  na  terenie
Gminy brak jest przedsiębiorców którzy wspomogliby tę imprezę.

Pan radny Kazimierz Tobota stwierdził,  że  jest  przeciwny takiemu rozwiązaniu.  Ludzie
byliby zawiedzeni gdyby zrezygnowano z organizacji „Dni Mielnika”. Jest to dobra impreza,
należy  się  tylko  zastanowić  nad  zmiana  jej  formuły  a  oszczędności  należy  szukać  gdzie
indziej.
Zapytał o sprawę zaplecza sportowego na boisku.

Pan  dyrektor  GOKSiR wyjaśnił,  że  budynek  jest  wyłączony  z  użytkowania  ale  da  się
naprawić.

Komisje rady przyjęły do wiadomości informację o przygotowaniu Gminy do sezonu
turystycznego.

(w zał. na str............prot.).

Do punktu 5.

Pan dyrektor ZGK przedstawił ocenę funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej w
Mielniku.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zapytał o odbiór folii rolniczej.

Pan radny Leszek Karbowski zaproponował aby wyznaczono dzień odbioru i ogłoszono to
w gminie.
Pan radny Kazimierz Tobota zapytał  dlaczego nie  ogrodzono do końca placu zabaw za
górą.
Pan dyrektor  ZGK poinformował,  że sprawę odbioru folii  po kiszonkach uzgodni  z  PUK
Hajnówka i informacja na ten temat znajdzie się na tablicach ogłoszeń we wsiach.
Jeśli chodzi o dalsze grodzenie placu zabaw, to zużyto materiał jaki był a na dalsze grodzenie
nie ma materiału.
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Komisje  rady  przyjęły  do  wiadomości  ocenę  funkcjonowania  Zakładu  Gospodarki
Komunalnej w Mielniku.

(w zał. na str............prot.).

Do punktu 6.

Pan Wójt przedstawił  informację  o o pozyskiwaniu funduszy zewnętrznych na  realizację
inwestycji w 2019 roku.

Pan  radny Kazimierz Tobota zapytał o fotowoltaikę w szkole.

Pan Wójt  poinformował, że jest problem z dostarczeniem paneli fotowoltaicznych – firma
czeka na panele,  których brak jest  w hurtowni.  Mamy nadzieje,  że do końca czerwca br.
panele te trafią do wykonawcy i zostaną zamontowane.

Komisje  rady  przyjęły  do  wiadomości  informację  o  pozyskiwaniu  funduszy
zewnętrznych na realizację inwestycji w 2019 roku.

(w zał. na str............prot.).

Do punktu 7.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił informację dotyczącą repatriacji. Repatriacja to powrót do
Polski osób polskiego pochodzenia.  Odbywa się najczęściej  z przyczyn ekonomicznych –
najpierw przyjeżdżają do Polski dzieci rodzin sytuowanych bardzo dobrze, potem dołączają
do  nich  rodziny.  W  Tokarach,  na  potrzeby  takich  osób  możemy  przeznaczyć  lokal  o
powierzchni 80 m2 skladający się z 3 pokoi, łazienki i kuchni. Lokal ten wymaga generalnego
remontu.  Gmina  ma  dwie  możliwości:  może  zaprosić  konkretną,  wskazaną  z  imienia  i
nazwiska  rodzinę  lub  wystosować  zaproszenie  bez  imiennego  wskazania  repatriantów.
Zaproszenia  przekazywane  są  do  konsulatu  za  pośrednictwem  wojewody  i  ministra
właściwego  do  spraw  wewnętrznych  (uchwała  Rady  Gminy  stanowiąca  zaproszenie  dla
repatrianta, musi zawierać zobowiązanie zapewnienia warunków do osiedlenia się przez okres
nie krótszy niż 2 lata). Gminie która zapewni lokal mieszkalny kandydatowi na repatrianta i
członkom  jego  najbliższej  rodziny,  udziela  się  dotacji  z  budżetu  państwa  na  podstawie
porozumienia zawartego z właściwym wojewodą. 
W przypadku zaproszenia  imiennego gmina otrzymuje dotację do wysokości iloczynu 45 m2
powierzchni użytkowej lokalu mieszkalnego i wysokości wskaźnika przeliczeniowego kosztu
odtworzenia 1 m2 na terenie danego powiatu, obowiązującego w dniu złożenia wniosku. Jeśli
gmina  zaprosi   nieokreślonych imiennie kandydatów,  dopłata  jest  do wysokości  55 m2 x
wskaźnik.  Otrzymalismy  od  wojewody  ofertę  przyjęcia   dobrze  wykształconych  
i sytuowanych osób z Ałma-Aty. Nalezy jednak sądzić, że osoby te nie chciałyby przyjechać
do Mielnika i osiedlić się.

Pan  Przewodniczący  Rady zauważył,  ze  mieszkańcy  Tokar  nie  bardzo  chcą  mieć  za
sąsiadów repatriantów.
Zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy chcą aby temat przyjazdu repatriantów do gminy
był kontynuowany.
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W głosowaniu 8 radnych opowiedzialo się za kontynuowaniem tego tematu.

Pan  Wójt stwierdził,  że  należy  zastanowić  się  nad  tym  tematem,  rozważyć  wszystkie
argumenty  za  i  przeciw.  Pan radny Zalewski  –  inicjator  tego  tematu  powinien  w trakcie
zebrania  wiejskiego  przedstawić  mieszkańcom  tę  sprawe  wraz  ze  wszelkimi  jej
okolicznościami.

Do punktu 8.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła informację na temat - kredyty, pożyczki, zadłużenie.
(w zał. na str................prot.)

Pan Kazimierz Tobota zapytał o wynik audytu.

Pan Wojt wyjaśnił, że są pewne rozbieżności w ocenie, będą poprawki do przedstawionego
audytu i w tym tygodniu sprawa powinna się wyjaśnić.

Do punktu 9.

Pan  radny  Weremjewicz poruszył  sprawę  oddzielnego  zwoływania  posiedzeń  komisji.
Stwierdził, że jest pytany dlaczego takich posiedzeń nie zwołuje, skoro inni przewodniczący
to robią. Zapewnił, że sprawy zawarte w planie pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego którą
kieruje, realizowane są na współnym posiedzeniu Komisji.
Zapytał o tegoroczną organizację „Dnia Samorządowca” i brak informacji w tej sprawie.

Pan Przewodniczący Rady poinformował,  że  nie  ma zakazu zwoływania  samodzielnych
posiedzeń  komisji,  należy  to  jednak  robić  w  jednym  dniu.  W  sprawach  będących
przedmiotem  wspólnego  zainteresowania Statu  Gminy  dopuszcza  zwoływanie  współnych
posiedzeń komisji.

Pan radny Paweł Pura poprosił o załatanie dziur na drodze w Maćkowiczach.

Pan dyrektor ZGK odpowiedział, że ma na stanie masę bitumiczną i załata dziury

Pan Wójt  odniósł się do stanu dróg powiatowych, sprawa jest znana starostom, zarządowi,
ciagle zabiegamy o ich naprawę. Otrzymaliśmy zapewnienie z Powiatowego Zarządu Dróg,
że  do  28 czerwca br  drogi  zostaną  połatane.  Poinformował  o  podpisaniu  porozumienia  z
powiatem dotyczącego obkaszania dróg powiatowych.

Pan radny Leszek Karbowski odniósł się do wypowiedzi pana radnegoWeremjewicza w
sprawie zwolywania posiedzeń komisji. Stwierdził, że po to powołano komisje, po to ustaliły
one plany pracy aby teraz wywiązywać się  ze  swojej  roli.  Na koniec roku komisje  będą
składały radzie gminy sprawozdanie ze swojej działalności.
Stwierdził, że funkcjonowanie rady to nie tylko sesje i spotkanie przedsesyjne, ale również
posiedzenia robocze komisji. Tam rozstrzyga się wiele spraw, stąd dziwi go wypowiedź pana
radnego Weremijewicza.
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Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała
Elżbieta Szymańska

Przewodniczący 

    Artur Gacki


